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REFERAT 
 
 

Mødedato: 10. april 2008 

Mødetidspunkt: Kl. 10.00 

Mødested: DTS, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø 

Deltagere: Mogens Osted, Yvonne Blankenborg, Karen Nielsen, Flemming 
Pedersen, Mariann Ostenfeld (deltog under punkterne a – 10) og 
Jan Nørner 

Afbud: Marianne Ravn 

Referent: Jan Nørner 
 
 
Referat: 
 

1. Godkendelse af referat fra mødet den 14. februar 2008. 

Under referatets punkt 10, 2. afsnit, var sætningen ikke færdiggjort. Referatet tilrettes 
og lægges på hjemmesiden. 

2. Næste møde med Jesper Skovhus og Claus Kaaber. 

Det er aftalt med Skatteministeriets departement, at Inddrivelsesudvalget og departe-
mentet holder uformelle møde ca. en gang halvårligt. Inddrivelsesudvalget ønsker at 
gøre brug af dette tilbud, og vil kontakte departementet for at fastsætte en mødedato – 
gerne i uge 26. Mogens Osted kontakter Jesper Skovhus for at aftale nærmere. 

Inden mødet fremsender Inddrivelsesudvalget konkrete emner, der ønskes drøftet på 
mødet. Udvalgets medlemmer sender forslag til emner til Mogens Osted. Emnerne op-
deles i:  

1) Regelforenkling/lovstof.  
2) Organisation. 

3. Temadagen. 

På sidste møde i Inddrivelsesudvalget blev det besluttet, Jan Nørner skulle udarbejde et 
nyt oplæg til en temadag om Inddrivelse. Dette oplæg er endnu ikke blevet udarbejdet. 

Inddrivelsesudvalget besluttede, at Jan Nørner udarbejder et nyt oplæg, der sendes til 
udvalgets medlemmer. Oplægget skal indeholde alt fra indhold og praktik til økonomi. 
Oplægget drøftes herefter på næste møde. 
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4. Situationen i inddrivelsen. 

Inddrivelsesudvalget drøftede den aktuelle situation i inddrivelsen i SKAT. Dansk Told & 
Skatteforbunds Inddrivelsesudvalg har et ønske om at bidrage til, at medarbejdernes 
arbejdsforhold i inddrivelsen i SKAT gøres så optimal som muligt.  

Emnerne der blev drøftet var: 

Bemandingssituationen. 

Inddrivelsesudvalget ønsker at skabe sig et overblik over henholdsvis status på beman-
dingen i inddrivelsen og udviklingen fra 2006 og frem til nu. 

Uddannelse/kompetenceudvikling. 

Som i de øvrige søjler i SKAT, er der også skåret kraftigt på uddannelsesmidlerne i ind-
drivelsen. Udvalget drøftede, hvilke konsekvenser dette kan have for den fremtidige 
inddrivelse, herunder fastholdelsesproblematikken og ressourceanvendelsen på tværs. 

Lovgrundlag/regelforenkling. 

Inddrivelsesudvalget drøftede forskellige uhensigtsmæssigheder i lovgivningen på ind-
drivelsesområdet, der er ”tidsrøvere” i forhold til det daglige arbejde. De uhensigts-
mæssige områder vil blive oplistet, og blive taget med til de fremtidige drøftelser med 
den øverste ledelse i SKAT. 

5. Spørgsmål og svar til og fra skatteministeren. 

Inddrivelsesudvalget havde en drøftelse af konkrete spørgsmål og svar til og fra skat-
teministeren. Konkret vedrørte spørgsmålene SKATs politik og praksis i forbindelse med 
afskrivning af restancer. 

6. Udvalgets synlighed – herunder hjemmesiden. 

Inddrivelsesudvalget er nu synligt på Dansk Told & Skatteforbunds hjemmeside. Refe-
rater mv. skal lægges ind på siden. 

På hjemmesiden er der et punkt, der hedder: ”Inddrivelsesudvalget mener”. Det er så-
ledes op til udvalget, at komme med input her. 

Inddrivelsesudvalget besluttede, at der på dagsorden fremover skal være et fast punkt: 
”Aktuelle emner på inddrivelsesområdet”. Drøftelserne under dette punkt kan herefter 
danne grundlag for, hvorvidt udvalget skal melde noget ud på udvalgets hjemmeside. 

Mellem møderne er det selvfølgelig også muligt at komme med udmeldinger via hjem-
mesiden. I disse situationer, udarbejder det enkelte udvalgsmedlem et udkast, der sen-
des til de øvrige medlemmer, der kan komme med bemærkninger mv., INDEN det læg-
ges på hjemmesiden. 

7. Sikkerheden i SKAT. 

Som følge af skudepisoden på Tagensvej, har tre arbejdsgrupper set på sikkerheden i 
SKAT. Arbejdsgrupperne har nu sendt deres udredninger til direktionen. 

Inddrivelsesudvalget drøftede sikkerhedssituationen i forhold til inddrivelsesområdet. 
Udvalget er klar over, at de største risici og udfordringer, umiddelbart er forbundet med 
Skattecenter København, men dette betyder ikke, at sikkerheden ikke også er yderst 
relevant for de øvrige skattecentre. 
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Direktionen vil på møde den 23. april 2008 træffe beslutning om, hvilke tiltag der even-
tuelt skal gøres i den forbindelse. 

Inddrivelsesudvalget besluttede at afvente direktionens beslutning, og derefter træffe 
beslutning om, hvorvidt udvalget skal foretage sig noget – eventuelt i samarbejde med 
Dansk Told & Skatteforbunds Arbejdsmiljøudvalg – i forhold til inddrivelsesområdet. 

8. HK/Kommunals Opkrævningsgruppe. 

HK/Kommunals Opkrævningsgruppe har indkaldt repræsentanter fra Inddrivelsesudval-
get til møde. Mødet afholdes i HK/Kommunal den 17. april 2008. Inddrivelsesudvalget 
vil fortsat være repræsenteret ved Mogens Osted, Yvonne Blankenborg og Jan Nørner. 

Det overordnede formål med mødet er, at se på snitfladerne mellem den kommunale 
opkrævning og den statslige inddrivelse. 

Inddrivelsesudvalget drøftede, hvilke emner der med fordel kunne rejses overfor de 
kommunale kollegaer. Følgende emner tages med: 

1) Forebyggelse af restancer vedrørende sygesikringsbevis, pas og kørekort. 
2) Inddrivelse af kommunale P-afgiftsrestancer 

9. Rigsrevisionens beretning til Statsrevisorerne af december 2007 om fusionen 
mellem den statslige og kommunale skatte- og inddrivelsesforvaltning. 

Punktet blev udsat til næste møde. 

10. Eventuelt. 

Næste møde. 

Næste møde blev aftalt til torsdag, den 26. juni 2008. 
 
 
 
 


